
VAATIMUSTENMUKAISUUDEN 
ARVIOINTIASIAIN NEUVOTTELUKUNTA 
 

PÖYTÄKIRJA VANK P 2/2020 

   
Pätevyyden toteamistoimen jaosto 16.9.2020  

 
Toimikaudeksi 28.11.2019-27.11.2022 asetetun vaatimustenmukaisuuden arviointiasiain 

neuvottelukunnan pätevyyden toteamistoimen jaoston kokous 

 
Aika 16.9.2020 klo 8:0 -10.00 

Paikka  Skype-kokous 

 
Osallistujat  Päivi Kähkönen, Puheenjohtaja 

Erkko Airo 
Jenni Harjuoja 
Eeva Liisa Hartikainen 
Mari Juntunen 
Hanna Järvenpää 
Marja-Leena Järvinen 
Harri Kaartinen 
Arto Mustonen 
Leila Muukkonen 
Teemu Näykki 
Mika Raateoja  
Sari Sahlberg 
Tarja Sarjakoski 
Sirpa Sillstén 
Risto Suominen 
Tom Wilenius 
Reetta Grenman, sihteeri 
 

Poissa Jari Knuuttila 
 
  

 

1. Kokouksen avaus, esittäytyminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 8.00, osallistujat esittäytyivät. 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Todettiin kokous laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja 

4. Esityslistan hyväksyminen 

Hyväksyttiin ennakkoon toimitettu asialista kokouksen esityslistaksi. 

5. Jaoston työryhmien aloitus 

Käytiin läpi työryhmiin ilmoittautuneet ja heidän ajatuksiaan ryhmien toiminnasta ja tavoitteista. 

Keskusteltiin työryhmän jäsenistä ja kerättiin vielä lisää halukkaita. Asetetiin työryhmät keskustelun 

tuloksena.  
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Työryhmien aikataulu 
Työryhmien tulosten olisi hyvä olla valmiina viimeistään toukokuussa 2022, mutta nopeammallakin 

tahdilla saa edetä. Todettiin, että pienryhmätyöskentely on aiemmin nopeuttanut toimintaa. Aluksi 

järjestetään etäkokouksia, mutta tulevaisuudessa toivottavasti myös lähikokouksia. Tapaamiset on 

aiemmin järjestetty sekä TUKESin tiloissa että muissa virastoissa ja organisaatioissa. Todettiin 

myös, että työryhmien työ ei ole salaista ja materiaalit, joita käsitellään, eivät vaadi 

salaustoimenpiteitä. FINAS selvittää, miten arviointisuunnitelmat ja FINASin tiedot voivat olla 

käytettävissä. Keskusteltiin millaista tukea loppuraportin tai arviointiperiaatteen työstämisessä on 

saatavilla FINASista. 

-Etäarvioinnin käytännöt ja periaatteet (työryhmä 1) 

FINASille olisi hyötyä aiheen käsittelystä ja voitaisiin luoda myös arviointiperiaate. Etsittiin 

halukkaista sopivaa puheenjohtajaa ryhmälle. Ilmoittautuneet jäsenet esittelivät ajatuksiaan ja 

toiveitaan ryhmälle. 

Tom Wilenius pj., Traficom 

-sekä FINASin teknisen arvioijan että oman organisaation tarpeet 

Leila Muukkonen, HUS Diagnostiikkakeskus.  

-asiakkaana kokee että olisi hyötyä, myös FINASille 

Niko Mononen, STUK  

-toimii osana ydinvoimaloiden tarkastuksia ja on näkemystä arviointien suorittamisesta  

Mari Juntunen, Eurofins Expert Services, 

-kokemusta arvioitavana olosta sekä arviointien suorittamisesta 

Tarja Sarjakoski, THL 

-kokemusta kertynyt jo jonkin verran etäarvioinnista, kiinnostaa tietoturvan varmistaminen 

Jenni Harjuoja, FINAS 

-FINASissa nyt puoli vuotta kokemusta etäarvioinneista. FINASissa on luotu alustavaa ohjeistusta, 

jota voidaan käyttää pohjana. 

Kirsi Salmo, sihteeri, FINAS 

-Arviointiperiaatteiden toteutuksen seuranta (työryhmä 2) 

Mari Juntunen pj., Eurofins Expert Services 

-monialaorganisaatio, ollut mukana luomassa arviointiperiaatetta A13, joten kiinnostaa lähteä 

mukaan 

Harri Kaartinen. SGS Fimko 

-miten FINAS voi todeta pätevyyden monialaorganisaatiossa riittävästi. 

Arto Mustonen, Tulli 

-oli mukana Palveluperiaatteiden luomisessa, kokemusta TA:na myös. 

Hanna Järvenpää, METSTA 

-ollut arvioijana ja arvioitavana. Haluaa nähdä, että arviointiperiaatteet tukevat hyvin kehitystä 

riskien vaikutuksen huomioimisessa. Haluaa tuoda taustatietoa toimintaan standardoinnin puolelta 
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Erkko Airo, TTL 

-asiakkaan näkökohtaa tuomassa. 

Suvi Hietamäki, FINAS 

Hillevi Lehto, FINAS, sihteeri 

Pidettiin lyhyt kokoustauko 8:58-9.05 

6. Jaoston pöytäkirjojen julkisuus ja saatavuus 

Edelleenkään ei ole saatu lisätietoa, miten ja missä VANKin pöytäkirjoja voidaan julkaista.Tällä 

hetkellä lisätään FINASin sivuille tieto VANKin kokoonpanosta. 

Sirpa Sillsten kertoi, että TEMissä ollaan sitä mieltä, ettei näitä TEMin hankeikkunassa julkaistaisi. 

7. Jaoston kokousten vuosikalenteri 

Esiteltiin kauden kokoussuunnitteludokumentti ja käytiin läpi, miten sitä käytetään VANK P:n 

toiminnan suunnittelussa. Lisätään suunnitelmaan myös työryhmien kokousajat. (Liite 1) 

8. FINAS ajankohtaista 

Risto Suominen esitteli ajankohtaiset kuulumiset FINASista (Liite 2) 

EA:n vertaisarviointi 

EA:n vertaisarviointi toteutettiin marraskuussa 2019. Poikkeamien korjaavat toimenpiteet on 

toimitettu arviointiryhmälle arvioitavaksi huhtikuussa 2020 määräajan puitteissa. Viimeisimmätkin 

poikkemat arvioijaryhmä on hyväksynyt. FINAS vertaisarviointikokonaisuus käsitellään lokakuussa 

2020 EA MAC-etäkokouksessa. 

FINASin resurssit 

Syyskuussa käynnistyy kaksi korvausrekrytointia. 

COVID-19 -tilanteen vaikutukset toimintaan 

FINAS on toistaiseksi siirtynyt pandemiatilanteen takia etäarviointeihin. Arviointeja on tehty 

hyödyntäen Skypeä ja Teamsiä sekä eräiden toimijoiden videoyhteyksiä. Paikan päällä tehtäviin 

arviointeihin siirrytään asteittain syyskuussa 2020, etäarviointi hyödynnetään jatkossakin 

Kansainväliset akkreditointeihin liittyvät paikan päällä toteutettavat kokoukset on peruttu ja 

pidetään etäkokouksina myös kuluvana syksynä sekä keväälllä 2021. 

FINETTI 

SharePoint-järjestelmä on siirretty uudempaan versioon 

Saavutettavuusdirektiivi 

FINASin verkkosivuille on tehty saavutettavuusauditointi, jonka perusteella korjaus- ja muutostöitä 

toteutetaan syksyn mittaan. Kriittisiä saavutettavuushaasteita oli vähän. 

 

9. Akkreditointia ja vaatimustenmukaisuuden arviointia käsittelevät standardiehdotukset 
(liite 3) 

Sari Sahlberg esitteli katsauskäytäntöä VANK P:ssä. Katselmuksessa on tarkoitus seurata 

akkreditointistandardien päivitystilannetta ISO/CASCO:ssa ja mahdollisia uusia 
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vaatimuksenmukaisuusstandardeja. Käytiin lyhyesti läpi standardoinnin ryhmiä ja niiden vastuita. 

Kaikki ovat tervetulleita osallistumaan ja seuraamaan standointityöryhmien toimintaa. Sari 

Sahlberg esitteli standardiluonnosten tilannetta kokouskutsun ja pöytäkirjan liitteenä olevan 

esityksen pohjalta.  

10. Seuraavat kokoukset 

Seuraava kokous on sovittu 19.11.2020 

11. Muut asiat 

Ei muita asioita. 

12. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 10.00 ja kiitti osallistujia. 

 

Pöytäkirjan laatija 

Reetta Grenman 

VANK P-jaoston sihteeri 

 

 

Liitteet 1 Jaoston kauden kokousten suunnittelu 
2 Ajankohtaista FINASista 
3 Akkreditointia ja vaatimustenmukaisuuden arviointia käsittelevät 
standardit 
 
 

 
Jakelu Pätevyyden toteamistoimen jaoston jäsenet 
Tiedoksi  Neuvottelukunnan työjaosto, VANK-sihteeristö  

 


